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LIDÉ 
Investiční bankovnictví 
v Erste povede Kinsky  
Členem představenstva Erste Bank, která v ČR 
vlastní Českou spořitelnu, se od července stane 
Johannes Kinsky (42). V bance bude zodpověd-
ný za podnikové financování a investiční ban-
kovnictví skupiny Erste. Předpokladem jmeno-
vání Kinského do představenstva je ovšem podle 
banky změna stanov, kterou bude schvalovat 
valná hromada banky na konci května.  
Johannes Kinsky pracoval doposud jako vedoucí 
oddělení pro střední Evropu u investiční banky 
JP Morgan a v této funkci doprovázel v posled-
ních letech Erste Bank při její expanzi do střední 
Evropy při všech důležitých rozhodnutích. Kin-
sky pracuje více než 15 let v oblasti investičního 
bankovnictví a podnikového financování. Před 
svým nástupem do JP Morgan (v roce 1999) 
působil v různých manažerských pozicích v 
Deutsche Bank. 
Home Credit s novými  
statutárními orgány 
Společnost Home Credit oznámila změny ve 
svých statutárních orgánech. Dozorčí rada pro-
jednala ukončení působení Miloše Stibora ve 
funkci předsedy představenstva. Předsedou před-
stavenstva byl s účinností od 1. února 2007 jme-
nován Erich Čomor, místopředsedou představen-
stva byl nově zvolen Ladislav Chvátal, který 
předtím odstoupil z funkce člena dozorčí rady 
společnosti. Na základě rozhodnutí jediného 
akcionáře – Home Credit B.V. – byl novým čle-
nem dozorčí rady společnosti jmenován Pavel 
Vyhnálek. 
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Příštím krokem České národní 
banky může být zvýšení i sní-
žení úrokových sazeb. Prohlá-
sil to minulý týden člen ban-
kovní rady Vladimír Tomšík v 
rozhovoru pro agenturu Reu-
ters. Na trhu přitom převládá 

názor, že ČNB bude sazby zvyšovat. Inflace 
podle Tomšíka zůstává pod kontrolou. Právě 
nízká inflace a silná domácí měna zatím umož-
ňují ČNB držet základní úrokovou sazbu na 
2,50 %, tedy na nejnižší úrovni v Evropské unii. 

Viceguvernér centrální banky Miroslav 
Singer již minulý měsíc v rozhovoru pro Hos-
podářské noviny uvedl, že ČNB by nemusela 
úrokové sazby zvýšit, ale naopak uvažovat i o 
jejich snížení. To by mimo jiné umožnilo ban-
kám nadále poskytovat levné půjčky. 

Tomšík byl do bankovní rady ČNB 
jmenován koncem listopadu společně s Mojmí-
rem Hamplem. Tato dvojice v radě nahradila 
Jana Fraita a Michaelu Erbenovou. Tomšíkovo 
jmenování bylo překvapením, v případě Hamp-
la se o jmenování spekulovalo již dříve. 

KOMENTÁŘE 
Tomšík: Úrokové sazby  
mohou stoupnout i klesnout 

Novela zpřísňující regulaci bank byla schválena  
Banky a další finanční instituce se zřejmě od poloviny letošního roku dočkají zpřísnění pravidel 

fungování. Sněmovna totiž přijala příslušnou novelu zákona. Předloha počítá s tím, že zpřísnění by se 
mělo týkat zejména řízení rizik, tzn. kapitálové přiměřenosti a kontrolních pravidel. Novelu musí ještě 
projednat Senát a podepsat prezident republiky. Předloha souvisí především s přechodem finančních 
institucí na evropská pravidla kapitálové přiměřenosti Basel II. Cílem navrhovaného zákona je podle 
ministerstva financí zajistit jednotnou aplikaci nového konceptu kapitálové přiměřenosti v rámci EU. 
Nová pravidla například mění způsob měření rizik nebo se změní způsob, kterým finanční společnosti 
umisťují kapitál pro neočekávané škody. Změnou projdou také informace bank a finančních institucí, 
přičemž se zvětší požadavek na odbornost a aktuálnost informací. Rozšíří se i rozsah informací, které 
budou instituce požadovat od zákazníka žádajícího o úvěr. Banky tak budou moci rozlišovat mezi méně 
a více rizikovými podnikovými klienty a méně rizikovým nabídnout lepší podmínky pro financování. 

Nezaměstnanost v lednu stoupla na 7,9 % 
Míra nezaměstnanosti v lednu stoupla na 7,9 % ze 7,7 % na konci loňského roku. Počet lidí bez 

práce, kteří mohli nastoupit do zaměstnání, se proti předchozímu měsíci zvýšil o 13 654 na 434 940 lidí.   

Zahraniční obchod skončil s rekordním přebytkem  
Zahraniční obchod ČR skončil loni především díky vývozu automobilů přebytkem 47,3 mld. Kč, 

což je nejlepší výsledek v historii. Oznámil to ČSÚ. O rok dříve skončila obchodní bilance přebytkem 
38,6 mld. Kč. V samotném prosinci byl obchod s cizinou ve schodku 3,2 mld. Kč, což představuje mezi-
roční zlepšení o 0,8 mld. Kč. I v tomto případě šlo o nejlepší prosincový výsledek od roku 1993.  

EKONOMIKA 

V únorovém vydání  
časopisu Bankovnictví  

se dočtete o … 
 

• stavu českého bankovního sektoru 
• úrovni platů v bankách a finančních institucích 
• aktuálním stavu přípravy bank na SEPA a euro 
• integrovaném dohledu nad finančním trhem  
• budoucnosti řízení operačního rizika 
• výhledu českých bankéřů na letošní rok 
• možnostech elektronické fakturace 
• tom, v čem se liší Basel II a Solvency II 
• trendech a výzvách v oblasti call center 
• globalizaci na Wall Street 

 
Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplat-

ném získáte na tel. čísle 800 110 022 nebo na  
http://bankovnictvi.ihned.cz. 

 
Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  

Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny . 

 
České banky čeká v následujících měsí-

cích další střet se státem. Ministerstvo financí 
chce opět zahájit diskusi s Českou bankovní 
asociací a Českou národní bankou o formě 
regulace cen za bankovní služby. Jednat chce 
rovněž o kodexu chování bank k jejich klien-
tům, který by měl být závazný pro všechny. 
Napsaly to 1. února HN. 

Podle náměstka ministra financí Milana 
Šimáčka bude stát vycházet i ze stanoviska 
Evropské komise, která kritizovala bankovní 
sektor v celé EU za vysoké poplatky a omezo-
vání konkurence v některých zemích. "V sou-
časné době jsem obměnil tým lidí, kteří se po-
platky zabývají a do měsíce se kvůli poplatkům 
hodlám sejít se zástupci ČNB. Konkrétní projek-
ty však zveřejním až po jednání s nimi," řekl 
Šimáček. 

Banky se jednání s ministerstvem nevy-
hýbají, tvrdí však, že postavení klientů se po 
loňských změnách již změnilo. "Jsme připrave-
ni k jednání, ale neumíme si představit, že by-
chom se státními institucemi diskutovali o výši 
poplatků. To je věcí naší obchodní politiky," ře-
kla mluvčí České spořitelny Klára Gajdušková. 

Zda bude chtít ministerstvo přinutit 
banky, aby zrušily nebo snížily některé poplat-
ky, které nejsou v zahraničí běžné, zatím není 
jasné, píšou HN. Většina bank již loni po nátla-
ku MF zrušila například poplatek za zrušení 
běžného účtu. Nadále zůstávají zpoplatněné 
například příchozí platby za účet, běžné účty 
nebo zasílání výpisů. "Budeme se snažit, aby 
banky ke změnám přistoupily dobrovolně. Po-
kud tak neučiní, můžeme je uplatit zákonem," 
dodal Šimáček. 

MF chce opět jednat o poplatcích bank 
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Vláda schválila definici sociálního bydlení 
Vláda schválila definici bydlení podle sociální politiky státu. U vymezení objektů podle této 

definice použila kritérium maximální podlahové plochy navržené MF ČR. U  bytů jej stanovila na 120 
metrů čtverečních a u rodinných domů na 350 metrů čtverečních. Na byty a rodinné domy s touto maxi-
mální rozlohou bude možno i po roce 2007 při jejich výstavbě uplatňovat sníženou sazbu DPH.  

Češi letos oslaví den daňové svobody 22. června  
Češi letos budou pracovat pro stát stejně dlouho jako loni. Takzvaný den daňové svobody letos 

totiž připadá podle výpočtů společnosti Patria Finance na stejný den, tedy 22. červen. Jako den daňové 
svobody se označuje pomyslný okamžik, od kterého jde veškerá mzda na konto občana. Do té doby 
naopak veškerý příjem připadá státu. "Dnem, kdy již budeme vydělávat pouze pro sebe, by letos měl být 
22. červen, přesněji krátce po půl druhé ráno," uvádí studie. Při výpočtu dne daňové svobody společnost 
Patria vychází z národních účtů a využívá metodologii společnosti Tax Foundation, která den daňové 
svobody počítá v USA od roku 1929.  

Míra nezaměstnanosti podle ILO klesla na 6,6 % 
Míra nezaměstnanosti podle metodiky Mezinárodní organizace práce (ILO) v posledním čtvrtletí 

loňského roku meziročně klesla o 1,3 p. b. na 6,6 %, což byla nejnižší úroveň v posledních osmi letech. 
Celkem mělo práci 4,86 mil. lidí, což je meziročně téměř o 58 tis. více. Podle ministerstva práce a soci-
álních věcí, které používá odlišnou metodiku, činila na konci roku 2006 míra nezaměstnanosti 7,7 %.  

Finanční arbitr udělil nejméně pokut za tři roky 
Chování bank a dalších finančních institucí vůči klientům se zlepšuje. Finanční arbitr loni udělil 

pokuty v nejmenším objemu za poslední tři roky, bylo to necelých 237 tis. Kč. V roce 2005 to bylo přes 
943 tis. Kč a v roce 2004 asi 570 tis. Kč. Snížil se především objem sankcí udělených institucím za poru-
šení informační povinnosti, sdělil finanční arbitr Otakar Schlossberger. Klesá i počet řešených případů. 
Loni přijal finanční arbitr k řešení 77 případů z celkového počtu 360 podnětů. V roce 2005 to bylo 160 
případů z celkových 532 podnětů. "Pravděpodobně dochází ke změně chování finančních institucí ke 
klientům," uvedl Schlossberger. Podle něj častěji finanční instituce řeší případy s klienty dříve než se 
dostanou k finančnímu arbitrovi. Z celkového počtu řešených případů jich bylo 52 oprávněných a 25 
neoprávněných. Arbitr loni rozhodl celkem v 32 případech, přičemž v 20 případech padlo rozhodnutí ve 
prospěch instituce a v 12 případech ve prospěch klienta, tedy navrhovatele.Vyřešení případů finančním 
arbitrem v průměru trvají 95 kalendářních dnů. Většinou jde o stížnosti týkající se 5 tis. až 6 tis. Kč, v 
případě elektronických nebo internetových transakcí jde o částky vyšší.  

Většina se domnívá, že žít na dluh je normální  
Většina lidí se domnívá, že žít na dluh je již zcela normální. Brát si úvěry od bank 
připadá běžné dvěma třetinám obyvatel. Téměř tři čtvrtiny veřejnosti pokládají půjč-
ky za nejrozumnější řešení, jak získat peníze na nové bydlení. Naopak, pokud jde o 
vybavení domácnosti, jen 41 % respondentů vnímá bankovní půjčku jako nejrozum-
nější cestu. Vyplývá to z průzkumu společnosti STEM. Přitom ještě loni pokládala 
využití bankovního úvěru na byt či dům za nejrozumnější řešení jen o něco více než 

polovina občanů. K posunu zřejmě vedou nižší úrokové sazby a větší dostupnost úvěrů, vyplývá ze závě-
rů studie. Vztah k půjčování peněz je výrazně ovlivněn věkem. Zatímco tři čtvrtiny mladých lidí do 29 
let se domnívají, že žít na dluh je dnes již zcela normální, starší lidé jsou v tomto směru konzervativnější 
či opatrnější. Pouze polovina občanů starších 60 let si myslí, že mít úvěry je v pořádku.  

Téměř každý desátý Čech by si úvěr znovu nevzal  
Téměř každý desátý Čech, který si někdy půjčil peníze u finanční instituce, by se znovu takto 

nikdy nezadlužil. Vyplývá to z průzkumu, který si nechala zpracovat společnost Czech Credit Bureau. Ta 
organizuje v ČR bankovní a nebankovní registr klientských informací. Podle odhadu výkonného ředitele 
CCB Petra Kučery má nějaký úvěr v současnosti méně než 50 % dospělých Čechů. Nejčastěji lidé využí-
vají spotřebitelské úvěry a nákupy na splátky, a to hlavně na pořízení elektroniky nebo na bydlení. Polo-
vina z respondentů využívá úvěry pouze k vyřešení aktuální finanční situace, pokud nemají dostatek 
peněz na zaplacení svých výdajů. Překvapivé je podle Kučery to, že lidé mají ve velké oblibě prodej na 
splátky. U něj jsou přitom často vysoké úrokové sazby. "Naopak kreditní karty vnímají lidé jako málo 
atraktivní," uvedl. Lidé jsou podle průzkumu ochotni půjčit si v průměru 135 tis. Kč.  

Změny na nejvyšších 
postech Finance.cz 

V lednu proběhly na serveru Finan-
ce.cz dvě personální změny. Dosa-
vadní šéfredaktor serveru Pavel 
Nesejt se stal ředitelem serveru a 
na jeho místo nastoupil Michal 
Ruml, dosavadní redaktor sekce 
Bydlení a sekce Bankovnictví. 
Michal Ruml bude mít na starosti 
kompletní obsahovou a redakční 
část serveru Finance.cz. Pavel 
Nesejt se bude v nové pozici ředi-
tele věnovat strategii a budoucímu 
rozvoji serveru. 

Penetrace služby  
GP mobile 
Global Payments Europe 
zahajuje spouštění služby 
dobíjení GP mobile v třetím 
maloobchodním  řetězci, kte-
rým je Electro World. Na 
konci roku 2006 již byla 
služba zprovozněna v hypermarketech Globus a 
drogeriích Rossmann. Electro World v současné 
době provozuje na území ČR celkem 11 prode-
jen. Celkem tedy bude služba GP mobile v celé 
ČR dostupná na 130 prodejních místech. 
Pavel Kalášek bude  
radit řediteli Adastry  

Pavel Kalášek se stal poradcem 
Jana Červinky, generálního ředi-
tele společnosti Adastra, česko-
kanadské konzultační a softwaro-
vé firmy. Ve své nové roli se 
soustředí na oblast strategického 
řízení a implementaci změno-

vých procesů ve společnosti. Pavel Kalášek mno-
ho let působil ve vysokých manažerských pozi-
cích u nadnárodních společností jako například 
Hewlett-Packard či LogicaCMG. 
Společnost Facility  
jde na Slovensko 
Poradenská společnost Facility oznámila založe-
ní pobočky v Bratislavě. Po pěti letech růstu na 
českém trhu tak začne své služby nabízet svým 
dosavadním i budoucím klientům také na Slo-
vensku pod obchodním názvem Facility Slova-
kia. Společnost Facility byla založena v roce 
2002 a během pěti let existence se jejímu vedení 
podařilo vytvořit jednu z předních management 
consultingových firem u nás. Mezi její hlavní 
klienty patří přední domácí společnosti, převážně 
z bankovního a energetického sektoru, i řada 
institucí veřejné sféry.  
ICZ bude spolupracovat 
na zakázce pro EK 
Společnost ICZ, významný český dodavatel 
integrovaných softwarových a síťových řešení, 
se bude podílet na definici nového standardu 
Evropské komise (EK) pro práci s elektronický-
mi dokumenty. K odborné spolupráci ji jako 
jedinou firmu z nových členských států EU při-
zvala britská poradenská společnost Cornwell 
Management Consultants. ICZ se již podílela na 
přípravě nabídky, s kterou firma Cornwell tuto 
zakázku EK v hodnotě 300 tis. EUR získala. 

TECHNOLOGIE 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 28. února 2007 na seminář: 

MOŽNOSTI VYUŽITÍ STRUKTURÁLNÍCH FONDŮ EU 
ČESKÝMI PODNIKY V OBDOBÍ 2007 – 2013  
V průběhu semináře vystoupí k možnostem a potenciálu strukturálních fondů  
Evropské unie přední odborníci z Ministerstva průmyslu a obchodu ČR,  
Českomoravské záruční a rozvojové banky, České energetické agentury  
a CzechInvestu. Chybět nebude ani konkrétní příklad podniku – příjemce dotace. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 
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ECB nechala úrokové 
sazby na 3,5 % 
Evropská centrální banka nechala základní úro-
kovou sazbu na pětiletém maximu 3,5 %. 
Guvernér neobhájil  
druhé funkční období  
Guvernér slovinské centrální banky a člen ban-
kovní rady ECB Mitja Gaspari (55) neobhájil 
druhé funkční období. Slovinský parlament, 
který šéfa tamní centrální banky schvaluje, ho 
totiž odmítl na další šestileté období zvolit. 
Gaspari dohlížel na zavádění eura ve Slovinsku, 
které se stalo první postkomunistickou zemí v 
eurozóně. Pro jeho znovuzvolení se vyslovilo 43 
zákonodárců z 90. Jeho mandát vyprší v březnu.  
Polsko přijme euro  
v roce 2012 nebo 2013  

Polsko by mohlo přijmout 
euro v roce 2012 nebo 
2013, uvedl nový šéf 
polské centrální banky 
Slawomir Skrzypek v 
prvním rozhovoru pro 

média po lednovém uvedení do funkce. Podle něj 
Polsko přijme euro až v době, kdy to bude pro 
zemi výhodné. Polské ministerstvo financí před-
pokládá, že země splní konvergenční kritéria pro 
vstup do eurozóny v roce 2009. "Když k tomu 
přičteme čas potřebný na celou proceduru, zna-
menalo by to přijetí eura v roce 2012 či 2013," 
řekl guvernér. Připomněl ale, že rozhodnutí pří-
sluší státním úřadům. Minulý měsíc Skrzypek 
uvedl, že bude zapotřebí větší podrobné studie, 
aby se mohla zvolit pro euro nejlepší strategie.  
ČSOB loni na Slovensku 
zdvojnásobila zisk  
Pobočka ČSOB na Slovensku loni více než 
zdvojnásobila čistý zisk na 660,32 mil. Sk (534 
mil. Kč) z 310,1 mil. Sk v roce 2005. Bilanční 
suma banky však klesla zhruba o čtvrtinu na 
134,38 mld. Kč.   
Ekonomika USA roste  
rychleji než Evropa 
Hrubý domácí produkt USA se v loňském roce 
zvýšil o 3,4 % po růstu o 3,2 % v roce 2005. V 
samotném 4. čtvrtletí HDP stoupl o 0,9 %. 
Nomura koupí Instinet  
Japonská makléřská společnost Nomura Hol-
dings koupí za 1,2 mld. USD amerického elek-
tronického makléře Instinet. Nomura tak rozšíří 
svoji zahraniční působnost a posílí pozici v ob-
lasti obchodních systémů využívaných investič-
ními fondy a dalšími institucionálními investory.  
Na evropském realitním 
trhu vede Paříž   
Mezi investory na evropském realitním trhu vede 
už tři roky Paříž, která tak za sebou nechává 
dříve preferovaný Londýn. Zjistila to výzkumná 
společnost Urban Land Institute (ULI), která 
dělala na toto téma průzkum s poradenskou fir-
mou PricewaterhouseCoopers. Na třetím místě se 
umístil Stockholm a za ním Mnichov. Ten udělal 
vůbec největší skok ze všech evropských měst, 
protože ještě loni byl o 13 míst níže. Analytici 
zjistili, že investoři preferují Paříž hlavně kvůli 
výraznému růstu nákladů na výstavbu velkých 
projektů v Londýně. Tamní trh prý směřuje k 
bodu, kdy už budou další investice rizikovější, 

ZE ZAHRANIČÍ 
Banky letos otevřou stovku nových poboček  

Tuzemské banky letos otevřou stovku nových poboček a stejným tempem chtějí rozšiřovat síť i 
v dalších letech, napsaly Hospodářské noviny. Kolem 25 jich pro letošek například připravují Komerční 
banka a Volksbank, strategii mění i Česká spořitelna. Svou síť 640 poboček chce ČS během dvou let 
rozšířit až o stovku dalších. Přidat desítku nových poboček chce letos i GE Money Bank a Poštovní 
spořitelna. Na 15 míst otevře Raiffeisenbank a eBanka, které letos fúzují. Přepážky budou podle HN jiné 
než před lety. "Míří za klienty do míst, kam často chodí, kde bydlí nebo pracují. To ve velkých městech 
často už nejsou hlavní náměstí, ale obchodní centra," řekla deníku Kateřina Bednářová z ČSOB. Ta také 
chystá nová obchodní místa, jejich přesný počet ale zatím tají. Hlavním cílem nových přepážek mají být 
frekventovaná místa, jako jsou hypermarkety, supermarkety a nové pěší zóny. Změní se provozní doba,  
trendem je i zmenšování. Kvůli snižování nákladů teď banky v ČR sázejí především na obchodní místa 
do 150 m2 se dvěma třemi přepážkami, kde je možné provést jen běžné bankovní služby.  

KB: více zabezpečení a funkcí i-bankovnictví  
Komerční banka se chystá letos na jaře posílit bezpečnost svého internetového bankovnictví a 

rozšířit internetové služby například o elektronické výpisy z účtů, dobíjení předplacených karet mobil-
ních operátorů a povolení k inkasu. Zvýšit bezpečnost internetového bankovnictví chce banka zavede-
ním autorizačního SMS kódu při přihlášení do aplikace. Během několika měsíců by zákazníci KB měli 
mít možnost zrušit zasílání papírových výpisů poštou. Banka jim umožní přes internetové bankovnictví 
získat elektronické výpisy a zároveň přístup k výpisům zpětně až do roku 2003. Klienti KB budou moci 
rovněž přes internet dobíjet předplacené karty všech mobilních operátorů nebo udělit souhlas s inkasem.  

Citibank loni snížila čistý zisk na 376 mil. Kč  
Tuzemské Citibank klesl loni čistý zisk o 60 % na necelých 376 mil. Kč. V roce 2005 činil čistý 

zisk 936 mil. Kč. Bilanční suma ke konci prosince stoupla o třetinu na 103 mld. Kč. Vyplývá to z před-
běžných neauditovaných výsledků. Objem úvěrů poskytnutých klientům se loni meziročně zvýšil o 16 % 
na 32,2 mld. Kč. Objem klientských vkladů meziročně stoupl o 21 mld. Kč téměř na 69 mld. Kč.  

ING Bank loni klesl čistý zisk  
Tuzemské pobočce nizozemské ING Bank loni klesl čistý zisk o téměř 75 mil. Kč na 243,4 mil. 

Kč. Bilanční suma banky naopak stoupla o více než 7 mld. Kč na 60,9 mld. Kč.  

Konto Genius Active od GE Money Bank 
GE Money Bank přichází s výhodným kontem Genius Active, v rámci kterého majitel dopředu 

ví, kolik měsíčně na bankovních poplatcích zaplatí. S tímto kontem klient ušetří, protože platí jeden 
měsíční paušál místo poplatků za jednotlivé služby a transakce. Současně banka představuje novinku 
zvyšující mobilitu klientů v rámci českého bankovního trhu. Klient, který chce přejít do GE Money 
Bank, již nemusí sám vyřizovat administrativně náročný proces. Stačí navštívit kteroukoli z 209 pobo-
ček GE Money Bank a o vše ostatní se zdarma postarají  zaměstnanci banky.  

Bankám se nelíbí jak GE Money Bank láká klienty  
Velkým tuzemským bankám se nelíbí postup GE Money Bank při poskytování služby, která má 

novým klientům pomoci s převodem účtu z jiného peněžního ústavu. Banky požadují při rušení účtu 
ověřenou plnou moc klienta, a některé z nich dokonce žádosti o zrušení účtu bez notářsky ověřené plné 
moci odmítají. Důvodem je odlišný výklad obchodního zákoníku, kterým se rušení účtu u banky řídí. GE 
Money Bank dosud úspěšně provedla 170 žádostí o převod účtu z jiné banky. Novou službu nabídla 
klientům předminulý týden. Žádosti vystavené GE Money Bank bez notářského ověření například odmí-
tá Česká spořitelna. Notářsky ověřenou plnou moc požaduje i Komerční banka nebo Raiffeisenbank.  

Banky se přitom podle svého tvrzení řídí ustanovením obchodního zákoníku. Podle něj může 
ukončit vztah založený smlouvou o běžném účtu majitel konta a jiná osoba může s účtem nakládat jen 
na základě jeho plné moci, na níž je podpis úředně ověřen. Úřední ověření podpisu se podle zákoníku 
nevyžaduje, je-li plná moc udělena před bankou.  

GE Money Bank je přesvědčena, že postupuje zcela v souladu s platnými právními předpisy ČR. 
ČNB po seznámení s procesy služby Pomoc s převodem účtu nevznesla žádné námitky a neshledala na 
postupu GE Money Bank žádné pochybení. 

ING Konto rozšiřuje nabídku transakčních účtů 
Od 5. února se rozšířilo množství účtů, na které lze převádět peníze z ING Konta. Novinkou je 

možnost realizovat platby na produkty skupiny ING. V ČR i na Slovensku se navíc odstraňuje minimální 
limit pro úročení peněz na ING Kontu, zhodnocovat úrokem 1,9 % p.a. se bude každá uložená koruna.   

GPE upevňuje svoji pozici na českém trhu 
Global Payments, vedoucí světový poskytovatel služeb v oblasti elektronického 
zpracování plateb, oznámil, že evropská centrála společnosti v Praze - Global 
Payments Europe (GPE) uzavřela další kontrakt na poskytování procesingu 
platebních karet pro Raiffeisenbank a pro eBanku. Tento krok je logickým 

vyústěním dosavadní dlouhodobé spolupráce GPE s oběma bankami. V říjnu 2006 dokončila Raiffeisen 
International akvizici eBanky, původně ze skupiny PPF. GPE tak může díky svému mezinárodnímu 
know-how výrazně přispět při optimalizaci agend platebních karet v rámci integrace obou finančních 
institucí. Zvolený postup povede k větší efektivitě v oblasti platebních karet a jejich procesingu i k další-
mu rozšíření portfolia poskytovaných služeb. „Raiffeisenbank i eBanka jsou našimi dlouholetými part-
nery,“ říká Petr Sedláček, generální ředitel GPE a pokračuje: „Raiffeisenbank poskytujeme služby již od 
roku 1995 a eBance, resp. její předchůdkyni bance Expandia, od roku 1998. Této spolupráce si velmi 
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protože vysoké ceny budou od nových projektů 
odrazovat. Paříž se přitom těší hospodářské sta-
bilitě a stále platí za globální centrum obchodu. 
Zhruba 54 % respondentů doporučuje v Paříži 
nakupovat kancelářské prostory, asi 57 % jich 
preferuje domy a byty, a přibližně 41 % upřed-
nostňuje sklady. Průzkumu se účastnilo na 390 
respondentů, kteří investují na 30 realitních tr-
zích v Evropě. Vedle investorů na dotazy odpoví-
dali i zástupci developerských firem, realitních 
kanceláří, úvěrových institucí a poradců.  
Dvě třetiny Rusů  
nemají žádné úspory 
Více než dvě třetiny obyvatel Ruska nemají 
žádné úspory a pětina si musí odpírat věci zá-
kladní potřeby, aby přežili. Ukázala to anketa, 
kterou provedla agentura VTsIOM. Ekonomika 
Ruska přitom vykazuje osm let silný růst podpo-
rovaný vývozem ropy. VTsIOM uvedl, že jen  
28 % ze 1600 dotázaných si dává peníze stranou 
a za poslední dva roky se toto procento v Rusku 
nezměnilo. Tvůrci ruské hospodářské politiky si 
často stěžují na to, že vztah Rusů k úsporám 
připravuje ekonomiku o nashromážděné finance.   
Poláci v Británii pro 
banky vítanými klienty  
Banky ve Velké Británii se snaží oslovit asi mili-
on Poláků, kteří do této země přijeli především 
za prací. Peněžní ústavy se tuto skupinu potenci-
álních zákazníků snaží nalákat na nízké poplatky 
či obsluhu v polštině, píše internetové vydání 
polského deníku Rzcezpospolita. "U nás má kon-
to pan Tadeáš," tvrdí polsky v reklamě jedna z 
bank, přičemž naráží na hrdinu eposu slavného 
polského básníka Adama Mickiewicze. Po celé 
Británii je rozmístěno přes sedm stovek billboar-
dů, které v polštině nabízejí finanční služby.  
S&P převezme komoditní 
indexy Goldman Sachs  
Společnost Standard & Poor´s převezme dva 
hlavní indexy, které sestavuje americká investič-
ní banka Goldman Sachs. Jde o komoditní index 
GSCI a dvě skupiny akciových indexů. Firmy to 
oznámily ve společné zprávě, podmínky transak-
ce nesdělily. S&P je předním dodavatelem dat z 
finančních trhů a zpracovává ratingové zprávy. 
Index GSCI byl vytvořen v roce 1991 a zahrnuje 
24 různých komodit. Je sestaven tak, aby inves-
torům poskytl představu o vývoji na komoditních 
trzích a dal jim vodítko pro investiční rozhodo-
vání. Na trhu je jedním z nejpoužívanějších.  

(Pokračování na stránce 5) 

KAPITÁLOVÝ TRH 
Patria Direct nově s komoditními akciemi ETC 

Patria Direct začala 2. února zprostředkovávat obchodování s ETC komoditními akciemi. ETC 
neboli Exchange Traded Commodities je nový produkt, který na kapitálový trh v Londýně, Německu a 
Amsterdamu uvedla v září loňského roku společnost ETF Securities.  

Letošní růst burzy překonal zisk za rok 2006  
Jen o něco více než měsíc stačil pražské burze k tomu, aby překonala výnos za celý rok 2006. 

Ceny akcií 6. února počtvrté za sebou posunuly rekord, když investoři mohutně nakupovali zejména 
akcie Komerční banky. Hlavní index PX přidal 1,42 % na nový nejvyšší závěr 1718,4 bodu.  

RM-Systému loni propadl zisk na 319 000 Kč  
Mimoburzovnímu organizátorovi obchodů s cennými papíry RM-Systém loni propadl čistý zisk 

na 319 tis. Kč z minulé rekordní hodnoty 21,1 mil. Kč. Provozní hospodaření dokonce skončilo ztrátou 
3,1 mil. Kč  po předloňské kladné hodnotě 25,4 mil. Kč.  

PROSPERITA investorům loni vydělala 
Navýšením majetku o 11,72 % na hodnotu 1,65 mld. Kč uzavřel loňský rok smíšený podílový 

fond PROSPERITA - OPF globální. Hodnota podílového listu v nominální hodnotě 1 Kč se tak zvýšila 
na 1,99 Kč, informoval M. Kurka, generální ředitel společnosti Prosperita, která fond spravuje. 

Orco vstoupí na burzy ve Varšavě a Budapešti  
Developerská a realitní společnost Orco Property Group plánuje navýšení kapitálu o zhruba 100 

mil. EUR (2,8 mld. Kč). Zároveň hodlá vstoupit na burzy ve Varšavě a Budapešti. Nyní jsou akcie spo-
lečnosti kotovány na pařížské a pražské burze. 

Dvouletá garantovaná investice od Volksbank CZ 
Volksbank CZ nabízí nový garantovaný strukturovaný produkt Up & Down World Garant. Hlav-

ní výhodou této investice je kromě krátkého investičního horizontu (pouze 2 roky) a minimální investice 
již od 30 tis. Kč především stoprocentní garance nominální hodnoty k datu splatnosti a minimálního 
výnosu 1,0 – 1,5 % p. a. při rostoucím i klesajícím vývoji trhu. 

vážíme a věříme, že naše zkušenosti pomohou při integraci a dalším rozvoji fungování platebních karet 
v obou institucích.“ Tiskový mluvčí Raiffeisenbank, Tomáš Kofroň, k tomu dodal: „Raiffeisenbank se 
na českém trhu dynamicky rozvíjí a mimo jiné neustále zvyšuje počet vydaných platebních karet. Proto je 
pro nás důležité mít spolehlivého partnera, který dokáže přesně splnit všechny naše potřeby v této rychle 
rostoucí oblasti. Global Payments je přesně takovým partnerem. Integrace s eBankou pro nás představu-
je nové výzvy a možnosti a jsme rádi, že v tomto náročném procesu se můžeme opřít o zkušenosti a 
schopnosti Global Payments v oblasti elektronického zpracování plateb.“  

Živnostenské bance loni klesl zisk o 10 %  
Živnostenská banka loni vykázala čistý zisk přes 178 mil. Kč, což je meziročně o 10 % méně. 

Bilanční suma banky naopak ke konci loňského roku stoupla meziročně o 2 mld. Kč na téměř 51 mld. 
Kč. Banka výsledky oznámila na internetu. 

Ocenění za Nejlepší exportní obchod roku 2006  
Komerční banka získala prestižní ocenění „Nejlepší obchod roku 2006“ časopisu Global Trade 

Review. Tím se stal exportní odběratelský úvěr KB ve výši 17 mil. EUR na financování projektu výstav-
by továrny na výrobu obalového papíru a krabic v Moskevské oblasti. Tento obchod je jedinečný tím, že 
zde bylo ve spolupráci s úvěrovou pojišťovnou EGAP realizováno první multisourcingové financování 
exportu v historii České republiky, kdy lídrem byla česká banka.  

Správu peněz z EU bude mít na starosti více bank 
Pravděpodobně nečekané rozuzlení bude mít podle Hospodářských novin spor HVB Bank a 

České spořitelny o to, kdo bude spravovat desítky miliard korun dotací z EU pro české firmy a obce. 
Dotace bude na základě rozhodnutí ministerstva financí rozdělovat více bank. Ale až později, exkluzivita 
HVB Bank zatím platí, píšou HN. 

Splatit hypotéku v sedmdesáti? Proč ne! 
HVB Bank od 1. února 2007 změnila metodiku pro standardní hypoteční úvěry. Mezi největšími 

změnami je prodloužení doby splatnosti úvěru až do 70 let věku klienta a proplácení zálohových faktur. 

Další odklad výplaty klientů zkrachovalých bank?  
Výplata asi 200 000 klientů zkrachovalé Union banky, Plzeňské banky a Kreditní banky Plzeň 

se zřejmě protáhne. Fond pojištění vkladů požádal ČNB o další prodloužení výplaty do 18. června. In-
formovala o tom výkonná ředitelka FPV Renata Čechová. Centrální banka potvrdila, že žádost obdržela. 
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
Pojišťovny vybraly loni na pojistném o 4 % více  

Pojistný trh rostl v loňském roce pouze mírným tempem. Pojišťovny vybraly na pojistném podle 
předběžných výsledků 119,9 mld. Kč, což byl meziroční nárůst o 3,8 %. Vyplývá to z informací ČAP. Za 
rok 2005 pojistný trh vzrostl o 3,5 % na 115,5 mld. Kč. Neživotní pojištění dosáhlo loni 72,8 mld. Kč, 
což znamenalo meziroční nárůst o 3,1 %. Životní pojištění se 47,1 mld. Kč předepsaného pojistného 

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://Bankovnictvi.iHNed.cz
http://ib.ihned.cz/predpl/a/nazk.php?idkamp=iHNed&tit=BA


AXA Group zvýšila počet 
nových smluv o 15 %  
Největší evropská pojišťovna AXA, která loni 
převzala Winterthur Group, má za sebou velice 
úspěšný rok. V oblasti životního pojištění a po-
jištění úspor se objem nově uzavřených obchod-
ních transakcí meziročně zvýšil o 15 % na 6,2 
mld. EUR. Na tomto výsledku se podílela přede-
vším Francie, USA, Velká Británie a Japonsko.  
ABN AMRO zvýšila zisk  
Největší nizozemská banka ABN AMRO loni 
zvýšila čistý zisk o 7,6 % na 4,72 mld. EUR. V 
údajích se projevily výsledky italské banky An-
tonveneta a prodej realitní divize Bouwfonds. 
Banka oznámila, že během prvního pololetí 
odkoupí zpět vlastní akcie za 1 mld. EUR. Priori-
tou ABN bude letos držet náklady pod kontrolou. 
Čína hledá způsob,  
jak nepřehřát ekonomiku  
Čína se snaží najít způsob, s jehož pomocí by 
zabránila přehřátí ekonomiky. Půjde zřejmě o 
kombinaci několika měnových nástrojů, které by 
měly zajistit, aby prudký růst ekonomiky nebyl 
provázen příliš silným růstem cenové hladiny, 
řekl guvernér čínské centrální banky Čou Siao-
čchuan. "Měnová depozita, směnné kurzy a poli-
tika úrokových sazeb. To všechno je pro řízení 
ekonomiky nezbytné," řekl Čou . 

(Pokračování ze stránky 4) 
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vzrostlo proti roku 2005 o 4,8 %. Podobně jako loni lze tento nízký růst přičíst přetrvávající stagnaci 
jednorázově placeného pojistného, které zůstalo na 12,5 mld. Kč. Běžně placené pojistné se zvýšilo o 6,7 
% na 34,6 mld. Kč. Počet smluv domácích pojišťoven v minulém roce vzrostl o 3,9 % na 24,66 mil.  

Pojišťovny chtějí získat klienty na sjezdovkách  
Tuzemské pojišťovny chtějí využít rostoucí popularitu zimních sportů a za svými klienty se 

vydávají přímo na lyžařské svahy. Majitelům permanentky ve SKI Areálu Kopřivná v Malé Morávce na 
Bruntálsku nabízí ČSOB Pojišťovna téměř stejné podmínky jako při běžné úrazové pojistce. V méně 
známém areálu v Jeseníkách si chce pojišťovna produkt vyzkoušet a v případě úspěchu přijít příští rok s 
nabídkou i v dalších horách. "Lyžaři za pojištění nezaplatí ani korunu, pojistné hradí v plné výši provo-
zovatel areálu," řekl bez dalších podrobností ředitel olomoucké pobočky ČSOB Pojišťovny Miloš Ax-
mann. Podle šéfa areálu Jaroslava Lukeše přinese nabídka pojištění ski centru velkou konkurenční výho-
du. "Sjezdovek je dnes hodně, lidé si začínají vybírat. Zejména pro rodiny je také zajímavé, že dětem 
zdarma půjčujeme v rámci pojistného přilby," vysvětlil Lukeš. Pojišťovně odvádí vlekaři přibližně koru-
nu z každé prodané permanentky. Oslovit lyžaře chce již brzy také Allianz pojišťovna. Další ústavy 
zatím nabízejí služby pro lyžaře pouze v rámci svých běžných programů, do budoucna ale rozšíření 
nabídky připustily například UNIQA pojišťovna nebo Česká pojišťovna.  

ČSOB Pojišťovna loni zvýšila svůj tržní podíl 
ČSOB Pojišťovně se loni v obchodní činnosti dařilo. Její předepsané pojistné stouplo o 11,6 % 

na 7,674 mld. Kč. ČSOB Pojišťovna tak opět zvýšila svůj tržní podíl a posílila svou pozici čtvrté největší 
domácí pojišťovny. 

Kalamity – významný zdroj pojistných podvodů 
Během loňského roku prošetřovali specialisté pojišťoven v ČR téměř pět tisíc pojistných událos-

tí, které byly klasifikovány jako pojistný podvod, což je meziročně téměř o 40 % více. Již standardně 
největší výskyt podvodného jednání registrují pojišťovny v ČR v oblasti motorových vozidel. Stále větší 
počet pojistných podvodů vzniká v období přírodních kalamit, které postihují ČR téměř pravidelně již 
několik let. Loni bylo asi 25 % pojistných podvodů odhaleno právě při likvidaci pojistných událostí 
vzniklých při sněhových kalamitách a povodních. Nejčastěji spočívá podvodné jednání v navýšení škody 
z pojistné události, nebo zpětné pojištění majetku postiženého kalamitou, který před kalamitou pojištěn 
nebyl. V loňském roce pojišťovny v ČR uchránily téměř 0,5 mld. Kč před neoprávněným vyplacením.  

Globální oteplování zdraží pojištění majetku  
Globální oteplování a s ním spojený častější výskyt živelních katastrof se zřejmě dlou-
hodobě projeví ve zvýšení cen pojištění majetku. "Pojišťovnictví jako celek musí zvýše-
né četnosti a rozsahu škod v důsledku pojistných událostí zapříčiněných klimatickými 
změnami čelit zvýšením rozpětí rizikové složky v pojistném. To se může selektivně pro-
mítnout do ceny pojistného," řekl Jaroslav Šulc z VŠFS. Pojišťovny ve své kalkulaci 
pojistného vycházejí mimo jiné z frekvence škod, průměrné škody a statistických údajů 
a modelací vývoje, takže lze očekávat, že se tato skutečnost projeví v růstu cen přímého 
pojištění i zajištění, uvedl vrchní ředitel úseku zajištění České pojišťovny Bohdan Mi-
nol: "Jak ukazují škody z povodní (1997 a 2002), tíhy sněhu (2006) nebo hurikánu 

(2007), nemůžeme si myslet, že se českému trhu tyto škody budou vyhýbat, a nedojde tak k dopadu na 
ceny přímého pojištění." Ceny přímého pojištění jsou podle něj dále ovlivněny cenou katastrofického 
zajištění a ta bude za předpokladu rostoucího počtu škod způsobených přírodními živly celosvětově 
stoupat. Globální oteplování ovlivňuje především zajištění proti katastrofickým rizikům, takže pojistitelé 
budou muset důkladněji pracovat se zajištěním a pozorně sledovat finanční pozici svých zajistitelů. 

LEASING A FACTORING 
ČSOB Factoring s rekordním obratem 

Společnost ČSOB Factoring uzavřela rok 2006 s rekordním obratem factoringových transakcí ve 
výši 19,5 mld. Kč. Proti roku 2005 představuje toto číslo nárůst o 17,5 %. Na velmi dobrém výsledku se 
podílela zejména druhá polovina roku a vedení společnosti proto očekává, že poměrně rychlý růst obratu 
bude pokračovat i v letošním  roce. Obrat společnosti byl tradičně složen z domácích operací, loni v 
celkové hodnotě 16,6 mld. Kč a z exportního factoringu, který dosáhl částky 2,9 mld. Kč. Právě v oblasti 
exportního financování zaznamenal ČSOB Factoring nejvýznamnější nárůst – o více než 38 %.   

Zákazníci GE Money Auto při nákupu vozu ušetří  
Společnost GE Money Auto nabízí zákazníkům možnost využití slev při financování nákupu 

automobilů. Slevy 15 až 40 tis. Kč lze využít při koupi nových vozů, u ojetých automobilů  mohou ušet-
řit až 10 tis. Kč. Nabídka financování nákupu vozů není omezená ani výší pořizovací ceny ani první 
platbou. Zároveň může klient využít komplexní pojištění vozu – povinné ručení, havarijní pojištění, 
pojištění autoPROTECT a pojištění schopnosti splácet půjčku.   

Pozvánka pro čtenáře 
BANKOVNICTVÍ 

Sdružení organizátorů bankov-
n ích  spor tovních  akcí 
(SOBSA) zve všechny čtenáře 
časopisu BANKOVNICTVÍ 
do překrásného prostředí areá-
lu sportu v Bystřici nad Pern-
štejnem, kde se může sportov-
ně vyžít opravdu každý. Sou-
těživé typy si mohou vybrat 

soutěž o nejvšestrannější sportovní dvojici čes-
kého peněžnictví (v nejširším slova smyslu), pro 
ostatní zájemce budou připraveny rekreační 
turnaje. Vítáni budou i Ti, kteří se spokojí s rolí 
diváků nebo si vyberou jen některé z možných 
aktivit, které nabízí areál sportu a okolí. Ubyto-
vání a stravování je na takové úrovni, že by mělo 
uspokojit i náročnější klientelu včetně rodin s 
malými dětmi.  
 

Účastnické poplatky zahrnují jen cenu za ubyto-
vání a stravování. Pronájem sportovišť, kde 

budou probíhat vypsané soutěže a turnaje, hradí 
SOBSA z vlastních prostředků. Tak neváhejte a 
přihlaste se včas. Všichni organizátoři se těší na 

setkání s Vámi.  
 

Uzávěrka přihlášek je ve čtvrtek 29. března 
2007. Bližší informace najdete na webové 

stránce www.sobsa.cz. 
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